
 

Vergadering # 83 Bosraad Ede 
Dinsdag 12-09-2023, 16.00 uur in het Woelige Nest 

 
 

Aanwezig:  Evert van Amerongen (voorzitter), Herman-Pieter Prangsma (vice-voorzitter),             

Ben C olenbrander, Maarten Zijp, Suzette Stumpel, Jeannet Hubbeling, Sanna Bastin, 

Jan van den Born, Geen Broere, Jochem van Gooswilligen (adviseur), Wim Kuster 

(adviseur), Kasper Cornelissen (adviseur en webmaster) en Liesbeth Hunink (gast).                    

 

Afwezig:  John Smits, Hêlène Hullegie, Wim Zeeman, Frits Mohren, Judith Klosterman (gast), 

Danny Prangsma  (gast) en Siep van de Dijk (gast). 

 

 

 

1. Opening en vaststelling agenda. 

Evert opent de vergadering op deze ongebruikelijke tijd en plaats, in verband met de aansluitende 

jaarlijkse barbecue, die de gemeente aanbiedt aan de leden, gasten en adviseurs van de Bosraad Ede.  

Evert memoreert, dat in 2008 de bijeenkomsten van de werkgroepen voor het vorige beheerplan hier 

zijn begonnen, waarop Jochem aangeeft, dat in het kader van de renovatie van het grote gebouw het 

Woelige Nest in november wordt gesloopt. 

Van de afwezigen is bericht van verhindering ontvangen. De agenda wordt conform het concept 

vastgesteld. 

 

2. Verslag van de vorige vergadering # 82 d.d. 27-06-2023. 

Naar aanleiding van punt 3 d meldt Liesbeth, dat twee wethouders in gesprek zijn met de MTB-

vereniging Zuid Veluwe over het sluiten van de route over De Zanding, uiterlijk bij het broedseizoen 

2024. Jeannet meldt uit de bijeenkomst over het gebiedsproces Otterlo, dat de maatregelen zo snel 

mogelijk worden uitgevoerd, na ontvangst van de provinciale vergunning. 

Het verslag wordt voorts geheel conform het concept vastgesteld, met dank aan Evert. 

 

3. Mededelingen en nieuwe initiatieven. 

Vast agendapunt, waar alle aanwezigen punten kunnen opvoeren voor volgende vergaderingen. 

 

a. Aanleg poelen. 

Jochem meldt, dat 3,5 van de 5 poelen klaar zijn, het wordt erg mooi. Jammer dat maar weinig leden 

de recente excursie kon bijwonen, doen we nog eens over als alles klaar is. 

 

b. Prunus in Otterlo. 

Jochem deelt mede, dat daar reguliere bestrijding van de vogelkers plaatsvindt. Jan vraagt waarom er 

niet overal vakgewijs wordt aangepakt; komt omdat rijden met machines in habitatgebied niet is 

toegestaan.  



 

 

c. Erfbeplanting Dikkenbergweg Bennekom. 

Wim K meldt, dat 21/9 een bijeenkomst wordt gehouden, waarin de bewoners erfbeplanting wordt 

aangeboden ter adequate versterking van de natuurwaarden op hun eigen terreinen. 

 

d. Japanse duizendknoop. 

Herman-Pieter ziet op meerdere plaatsen in de natuur deze exoot toenemen, wat doen we daaraan? 

Kasper meldt, dat er een plan is gemaakt, voor bestrijding op de gemeentelijke gronden. Er komt een 

nieuw bestek zodat de bestrijding weer voor meerdere jaren uitgevoerd wordt door een aannemer.  

 

4. Mondeling verslag van de commissie werving en selectie nieuwe leden. 

a. aftreden John Smits.  

In de nazending 7/9 was de brief van John in pdf bijgevoegd, waarin hij aangeeft dat zijn 

lidmaatschap van de Bosraad zich niet verdraagt met zijn fractievolgerschap van de gemeenteraad en 

hij dan ook per direct terugtreedt. Hij zal als gast onze bijeenkomsten graag blijven bijwonen. 

Naar aanleiding hiervan geven ook Jan, Herman-Pieter en Ben aan, dat zij graag plaats willen maken 

voor opvolgers. Ook Evert wil zijn voorzitterschap overdragen. Conform het nieuwe reglement treden 

oude leden pas af, wanneer de nieuwe zijn ingewerkt.  

b. Gecompleteerde lijst van leeftijd, woonplaats en competenties. 

Het overzicht van leeftijd, woonplaats en voor het bosbeheer relevante competenties van de 12 

zittende leden is bij de vergaderstukken meegezonden en zal als basis blijven dienen voor het proces 

van aan- en aftreden in de komende jaren.  

Geen vraagt of hij in het komende overleg met zijn buurtschap mensen mag uitnodigen om lid te 

worden van de Bosraad. De commissie verzoekt dat niet te doen en hen het proces te laten leiden. 

c. Rooster van aftreden en potentiële nieuwe leden. 

De commissie zal het rooster van aftreden invullen met twee mutaties per jaar en de volgende keer 

ter vaststelling aanbieden. Een drietal kandidaten is al uitgenodigd om als gast bij komende 

bijeenkomsten aanwezig te zijn om te zien of er wederzijds een fit is. 

5. Bestuurlijk overleg met de wethouder 05-07-2023/09.00. 

Wim K heeft een concept verslag opgesteld en leest op verzoek van Evert daaruit voor. Punt van 

discussie blijft nog de breedte van het overeengekomen ambtelijk secretariaat vanuit de gemeente. 

Na vaststelling zal het verslag worden verspreid. 

6. Verzuring Edese bos en bekalking. 

Arnold van den Burg is vandaag en de volgende keer helaas verhinderd, maar zal voor vergadering     

# 85 (12-12-2023/19.30) worden uitgenodigd om nadere toelichting te geven. Jochem meldt dat het 

Edese bos weliswaar nog wel micronutriënten in de bodem heeft, maar dat ook daar de pH op veel 

plaatsen lager is dan 3,5. De problemen die eerder optraden op Noord Ginkel zie je nu ook in het 

Edese bos ontstaan. Het gaat bijvoorbeeld om problemen bij de eileg en groei van jonge koolmezen. 



Liesbeth vult aan dat het stadium van ijzerbuffering in de bodem is aangebroken. Dit alles laat zien 

dat er in het Edese bos echt actie nodig is. De Gemeente Ede is in gesprek met de provincie 

Gelderland om te bespreken hoe we het bekalken gaan aanpakken.  

7. Evaluatie uitgebrachte adviezen. 

Jochem heeft de adviezen van de begeleidingsgroep bosbeheerplan, thans bosraad, vanaf 2010 

indringend bezien op wat van de uitvoering terecht is gekomen en komt tot de volgende conclusies: 

zie hieronder. 

8. Jaarplanning bosbeheerteam. 

Kasper laat de jaarplanning 2023 zien en licht op verzoek van Jeannet toe hoe bijvoorbeeld iets uit 

een gebiedsproces na afloop van dat project in de jaarplanning terecht komt. Ook laat hij Kaartviewer 

zien. In verband met de tijd komt dit agendapunt volgende keer opnieuw aan de orde, met 

toezending vooraf van de relevante stukken. 

9. Zienswijze gemeente bij de Provincie over de herstelplannen. 

Liesbeth verwijst naar de bespreking zojuist van de verzuring in het Edese bos. De zienswijze van de 

gemeente is openbaar (# 26) en in te zien via onderstaande link naar de provinciale herstelplannen, 

inclusief de reactienota.  

https://www.gelderland.nl/themas/natuur/gelderse-

natuurgebieden/veluwe/herstelprogrammasveluwe 

De herstelplannen zijn verwerkt in ons nieuwe beheerplan. Op de vraag van Suzette hoe duurzaam 

werken wordt geborgd, geeft Liesbeth aan dat dat via de aanbesteding gebeurt. 

10. Robuuste natuurversterking, bespreking basiskwaliteit 2030. 

Wim K vertoont zijn pptx-plaatjes en stuur de link nog door om ze in te zien. 

11. Rondvraag en sluiting. 

Evert sluit snel de vergadering en nodigt allen uit om naar de barbecue buiten te gaan. Marlies 

Sanders zal er ook zijn om nogmaals afscheid te nemen. 

 

Stand van zaken met ten aanzien van de gegeven adviezen van de Bosraad. 

Jochem van Gooswilligen, 12-09-2023. 

2011 zanddijk; advies opgevolgd en afgerond. 

2011 gedenkbos; Het advies is niet opgevolgd in de zin van de aangegeven locatie en vorm. Inmiddels is 
natuurbegraven een populair concept dat door de markt ingevuld wordt. Het zou zelfs een bedreiging kunnen 
voor natuur kunnen zijn? Verder zijn er juridische beperkingen om dit binnen natura-2000 te realiseren. 

2012 speelbos; ; Het advies is niet opgevolgd in de zin van de aangegeven locatie en vorm. Verder zijn er 
juridische beperkingen om dit binnen natura-2000 te realiseren. In het nieuwe beheerplan is het ook niet meer 
teruggekomen. 

2015 programma buitengebied; Het advies is ten dele opgevolgd: 

- het oude bosbeheerplan is gebruikt als leidend document voor de eigen bos en natuurgebieden. Delen van 
het beheerplan en uitgangsprincipes zijn overgenomen in het programma buitengebied, waar het gaat over de 
ontwikkelingen in het Veluwse deel van de Gemeente Ede. 

https://www.gelderland.nl/themas/natuur/gelderse-natuurgebieden/veluwe/herstelprogrammasveluwe
https://www.gelderland.nl/themas/natuur/gelderse-natuurgebieden/veluwe/herstelprogrammasveluwe


-de bosbegeleidingsgroep is niet uitgebreid tot commissie. 

-op het gebied van biomassa en houtoogst is het advies opgevolgd. Deze zijn beide stapsgewijs aanzienlijk 
verminderd. Biomassa is in het nieuwe beheerplan zelfs volledig uit gefaseerd. 

-de formatieruimte voor bos en natuurbeheer is niet verder verminderd en later ook uitgebreid. 

-op het gebied van landbouw er stappen gemaakt worden in de richting van het advies, maar dit niet letterlijk 
en integraal is overgenomen. Het aandachtspunt van de randen is volgens mij nog erg actueel. Het advies is 
daar niet opgevolgd. 

-ten aanzien van wateren; wel allerlei projectjes maar niet zo stellig als in het advies. 

-ten aanzien van houtwallen en beplantingen de gemeente actief bezig was en is met het stimuleren hiervan, 
advies is dus opgevolgd. 

-de missende onderdelen (vrijwilligers en faunabeheer) opgenomen zijn in de teksten. 

2017 verkoop grond Otterlo: advies is deels opgevolgd. De grond is niet aangekocht, maar er zijn met de koper 
wel afspraken gemaakt over toegankelijkheid en beheer. Een aantal van de punten uit het advies zijn 
gewaarborgd doordat het beheer nu door de Gemeente Ede gedaan wordt. 

2017 zienswijze structuurvisie Bennekom; Deze zienswijze is net iets anders dan een advies en doet eigenlijk 
geen concrete aanbevelingen. De Gemeente Ede heeft geprobeerd de Bosraad zo goed mogelijk bij plannen en 
projecten te betrekken, daar waar die het beheer van bos en natuurgebieden raken. 

2017 Amerikaanse vogelkers; Het advies is ten dele opgevolgd in de zin dat er de afgelopen jaren, betere 
inventarisaties, betere gis integratie, integratie van nieuwe inzichten en geen gebruik van glyfosaat meer is. 
Ook is het toeleveren van biomassa aan de centrale ingeperkt, en in het nieuwe beheerplan volledig gestopt. 
Hiermee is de bedreiging van het “kweken van prunus” weggenomen. 

Vanuit de provincie is een gebied overstijgende aanpak gelanceerd die gestoeld is op de instandhouding en 
uitbreiding van de habitattype bossen. 

Tegelijk kan je constateren dat Amerikaanse vogelkers blijvend een probleem is in onze gebieden. Ook de 
nazorg is nog onvoldoende. In die zin is het advies niet opgevolgd. Ik kan me voorstellen dat we naar dit punt 
nog eens inhoudelijk gaan kijken als beheerteam en Bosraad. 

2018 recreatieve routes; Dit advies roept vooral op tot een betere samenwerking met en 
informatievoorziening naar de Bosraad vanuit de Gemeente Ede (en andersom). Dit punt hebben wij 
regelmatig aan de orde en we zoeken naar de balans tussen vroegtijdig betrekken en de Bosraad niet 
overspoelen met vergaderingen en informatieavonden, die soms maar zijdelings het beheer van onze 
gebieden raken. In het nieuwe regelement en in het nieuwe beheerplan zijn hierin stappen gemaakt. Gelukkig 
zijn er voorbeelden waarin het goed gaat (gebiedplan ginkel, beheerplan proces) soms gaat er ook nog wat mis 
(poelen.) 

2019 programma biodiversiteit. Liesbeth licht toe wat er met dit advies gedaan is: Het advies betreft een 

positieve feedback met de kanttekening dat de mooie woorden ook tot uitvoering komen. De afgelopen jaren 

is er volop gewerkt aan nadere uitwerking en uitvoering. Voorbeelden zijn het puntensysteem voor 

natuurinclusief bouwen, verdere uitwerking van de biomorfologische kaart (nu ook met aanbevelingen voor 

versterking biodiversiteit), bekalken van de Ginkel, subsidieregeling voor groene schoolpleinen (bijna de helft 

is nu vergroend) enz. Er blijft continu inspanning nodig voor biodiversiteit en maatregelen buiten. Naast 

concrete maatregelen is het belangrijk dat biodiversiteit goed is verankerd in de gemeentelijke processen. Het 

programma Biodiversiteit valt nu onder het Programma Robuuste Natuurversteking, waar dit nog beter wordt 

verankerd. Dat geldt ook voor de monitoring. Er worden veel losse zaken gemonitord, maar dat wordt straks 

meer structureel gedaan, aan de hand van de basiskwaliteit natuur. Dit laatste gaan we voor de 

natuurgebieden nader uitwerken. Dat geldt ook voor de integrale communicatie en uitvoering van projecten in 

het kader van robuuste natuurversterking. 


